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شهر تهران عنوان کرد که توسط شخصی برایش مزاحمت ایجاد شده و در معرض 
سوءاستفاده مالی است. با هماهنگی نیروهای امنیتی این فرد شناخته شد و 
پلیس اقتصادی وارد شد و با هماهنگی مقام قضایی، فردی که خارج از مدیریت 

شهری بود اما به عنوان فرد فاسد فعالیت می کرد، شناسایی و دستگیر شد.«
او بیان اینکه در حال پیگیری برای به نتیجه رســیدن و اطلاع از ابعاد ماجرا 
هستیم و از مهدی چمران، رئیس شورای شهر تهران برای حمایتش تشکر کرده، 
افزود: »باید به شهروندان اعلام کنم که به لطف خدا اعضای شورای شهر تهران 
عزم جدی با شفافیت در فساد دارند و شهروندان نیز بایستی مانند این شهروند 
اقدام مســئولانه کنند و اگر مورد مشابه ای داشتند به ما اطلاع دهند و ما نیز با 
همین رویکرد وارد می شویم و وظیفه ما در برابر شهروندانی که به نوعی سوت زنی 

می کنند حمایت و صیانت و احقاق حق است.«
عباسی تاکید کرد: »مدیران نیز باید بدانند سرعت عمل، شفافیت و یکسان 
نگاه کردن به پرونده ها موجب می شود که ریشه فساد کنده شود و اخطار آخر به 
افراد طماع را می دهم که براساس متن قرآن هم در دنیا چیزی کسب نمی کنند و 

هم بر این حرام، عذاب در آخرت گریبان تان را می گیرد.«

کسی جرأت کاشتن درخت ندارد �
مهدی چمران هم در این باره به موضوع تعیین تکلیف باغات پرداخته و گفت: 
»ما با این جور مسائل زیاد مواجه می شویم. در مورد مسئله باغات باید کاری کنیم 
چراکه نباید در شهر ما درخت و باغ داشتن ضرر و زیان باشد و مالک از باغ داشتن 
نباید نگران شود و از حیزانتفاع نیفتد. بلکه مردم باید به درختکاری تشویق شوند؛ 
اما الان کسی جرأت نمی کند در حیاط خانه درخت بکارد و ما باید کاری کنیم که 
داشتن درخت مزیت باشد و کمیسیون شهرسازی باید طرحی را سریعاً به صحن 
بیاورند.« او درخواست کرد که زودتر طرح »باغات« به شورای شهر تهران بیاید و 
اعلام کرد که طرح های بسیاری در این مورد به آنها ارجاع شده اما اجازه مطرح 
شدن شــان در شــورای شــهر را نداده تا یک طرح کامل و جامع که کارشناسی 
دقیقی روی آن انجام شده را در صحن بررسی کنند. او در ادامه تاکید کرد: »به 
محضی که ملکی باغ شناخته می شود بلافاصله تماس های تلفنی با او شروع 
می شود که ما می توانیم پرونده ات را درست کنیم که بخشی کلاهبرداری است و 
این در حالیست که ما پیگیر باغات هستیم و حتی اگر مالک به رئیس قوه قضائیه 
هم شکایت کند ما پیگیر رای خود هستیم اما نباید به گونه ای هم باشد که درخت 

و باغات عامل بیچارگی مالک شود.«

باگ در سیستم شهرداری �
همچنین احمد علوی رئیس کمیته میراث فرهنگی شورای شهر تهران نیز با 
تاکید بر اینکه این اتفاق برای همه اعضا رخ داد، گفت: »سال گذشته فردی به 
من گفت که مسئول دفتر شما، آقا محمد به من گفته که پرونده باغات را درست 
می کنم. اسم مسئول دفتر من اصلًا محمد نبود و مشخص شد که مسئول دفتر 
من در این موضوع کاره ای نیست. به همین دلیل با شماره تلفن این فرد تماس 

گرفتیم و مدام پیگیری کردیم مشخص شد که تلفن برای فرد دیگری بود.«
او با اشــاره به اینکه با کسی تعارف ندارم، تاکید کرد: »اعضای شورای شهر 
تهران صادقانه خدمت می کنند، پس مردم به برخی از افراد که خود را مسئول 
دفتر ما معرفی می کنند، اعتماد نکنند. البته سیستم شهرداری باگ دارد و برخی 
از اطلاعات آن دست این افراد می افتد. باید با شفافیت از این موضوع جلوگیری 
کنیم که عده ای خاص نتوانند با سوءاستفاده از اطلاعات، مردم را فریب بدهند.«

انتقال جنین ها به بهشت زهرا �
ســوده نجفی، عضو هیئت رئیسه شــورای اسلامی شــهر تهران در جریان 
بررســی عوارض بیمارستان ها با اشــاره به موضوع انتقال جنین های نارس از 
بیمارستان ها به بهشت زهرا )س( جهت دفن، گفت: »جنین و امعاء و احشائی 
که روح ندارد، برای دفن بهداشــتی توسط سازمان پســماند شهرداری تهران 
منتقل می شــود. انتقال اجســاد جنین و آن اعضایی کــه روح در آن ها دمیده 
شده است. براساس قانون شرعی و بیانات علما، انتقال جنین بالای چهار ماه 
و یا ۱۷ هفته از بیمارستان ها به سردخانه و سپس به سازمان بهشت زهرا )س( 
جهت تغسیل و دفن صورت می گیرد.« او با بیان اینکه بر اساس تأکیدات دین 
اسلام، جنین مرده در پارچه پیچیده و دفن می شود، افزود: »در مجموع جنین و 
یا اعضای قطع شده را حتماً دفن خواهیم کرد؛ حتی اگر یک بند انگشت باشد، 
باید دفن شــود. جنینی که اســتخوان دارد و روح در آن دمیده شــده بر اساس 
قوانین و دین اسلام از بیمارستان ها به سازمان بهشت زهرا )س( منتقل می شود، 
گفت: اعضایی همچون جفت، طحال و مواردی از این قبیل که احشاء محسوب 
می شوند توسط سازمان مدیریت پسماند و طبق قواعدی که خود بیمارستان ها 

دارند، منتقل می شوند و دفن بهداشتی آن ها صورت می گیرد.«
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عکس نوشت

یوتیوب فارســی دنیای غریبی دارد. حواستان نباشد در دریایش غرق می شوید. دریایی که به معنای واقعی 
کلمه ساحل ندارد. در همین یوتیوب فارسی فارغ از گیمینگ، چالش ها، بلایند دیت، آشپزی، ماشین بازی، 
حیوانات خانگی و... اخیراً لاین مصاحبه هم ترند شــده است. اینکه می گویم دنیای غریب یعنی در همین 
پلتفرم، برنامه مصاحبه محوری درســت می شــود که از دکتر آذرخش مکری و محمدشمس لنگرودی تا »گادپوری« و »محسن لرستانی« میهمانش می شوند. 
محتوای این برنامه ها لزوماً کاربرد فرهنگی و علمی ندارند. سوال ها عموماً در سطحی ترین شکل پرسیده و جواب ها اصولًا طوری تنظیم می شوند تا محتوای 
سوشال مدیای فارسی را ساپورت کنند. با این همه یکی دو روز پیش با علم به اینکه از این نوع محتوا چیزی عایدم نمی شود، یکی دو ساعتی پای مصاحبه علی 
ضیا و محسن لرستانی نشستم. همراهان این ستون غریب به یقین این خواننده را می شناسند. با این همه برای آن دسته از شما که نمی شناسیدش، می نویسم. 
محسن پورمست معروف به لرستانی خواننده اهل کرمانشاه است. او فعالیت حرفه ای خودش را در سال ۱۳۸۶ با انتشار آهنگ های »زندان« و »غربت« آغاز کرد 
و با ترانه های »بچه ننه« به شهرت رسید. سبک موسیقی محسن لرستانی ترکیبی از موسیقی محلی و پاپ است که با صدا و لحنی غمگین و شکست خورده اجرا 
می شود.  در اسفند ۱۳۹۷، لرستانی به اتهام »افساد فی الارض« بازداشت می شود. مدتی بعد اما در اردیبهشت ۱۴۰۰ با قرار وثیقه آزاد و تبرئه می شود. بعد از دیدن 
مصاحبه چند ساعتی را صرف شنیدن موسیقی »لرستانی« کردم. محتوای بیشتر آهنگ ها شکست، نارفیقی، بدبیاری و بداقبالی است. جالب اینجاست که هر 
کدام از آهنگ ها در اکثر پلتفرم های پخش موسیقی میلیون ها بار شنیده شده است. این در حالی است که لرستانی به نوعی خواننده زیرزمینی به حساب می آید. 
محتوای شعرها در ساده ترین و ابتدایی ترین شکل ممکن درددل یک انسان مغموم و شکست خورده است که روی ریتمی تند با صدایی خسته خوانده می شود. 
مشهور است که رانندگان شوتی مخاطبان اصلی این شکل از موسیقی هستند و نصف بیشتر تصادفات جاده ای موقع شنیدن همین موسیقی اتفاق می افتد. 
می دانم این حرف ها پایه و اساس درست و درمانی ندارد، اصلًا مگر مملکت ما سر جمع چند راننده شوتی دارد؟ اما شاید با دیدن این میزان محبوبیت و محتوای 
این نوع موسیقی بشود به این نتیجه رسید که عده قابل توجهی گوش ناکوک و ذهن آشفته و حال خرابی دارند... یک نکته آخر را هم بگویم و بحثم را جمع کنم. 

واقعیت اینکه نگارنده با وجود اینکه به محتوای شعرها و موسیقی لرستانی انتقاد دارد اما غمی در صدای او می بیند که دلنشین است.  

چند کلامی درباره احساس ناکامی و یوتیوب فارسی

از محسن لرستانی تا آذرخش مکری

عکاسوروزنامهنگار
امیر جدیدی

هادی حیدری

نگاه تحلیلگر

پزشکیان زلنسکی نیست
در نقد اظهارات دیروز سخنگوی دولت

 عجیب تر از ماجرای ترامپ و زلنسکی، برداشت مشترک و دریافت 
یکســان برخی از اصلاح طلبان و اصولگرایان بــود که این اتفاق را 
شــاهدی محکم، روشــن و صادق برای اثبات مدعایشان در نفی 
هرگونــه گفت وگو و مذاکره بــا آمریکا تلقی کردنــد. در این میان، 
اظهارات یکی از دوستان اصلاح طلب که از فعالان قدیمی فضای 
مجازی هم هست و نیز اظهارات اخیر بانوی سخنگو جالب توجه تر 
بود کــه اولی گفتــه بود: »حــالا تصــور کنید به جای زلنســکی 
پزشکیان نشســته بود« و نتیجه گرفته بود که دیگر نباید حرفی از 
مذاکره زد و دومی هم تاکید کرده بود که »حاضر نیســتیم توهین 
به رئیس جمهور اوکراین را تجربه کنیم و رویکرد ما مذاکره است به 

شرطی که عزتمندانه باشد.«
بیایید بی توجه به این قیاس خطا و بی وجه که نیاز به توضیح 
ندارد، مطابق توصیه دوست عزیز اصلاح طلب، تصور کنیم این 
مذاکره بر ســر مسائل ایران و آمریکا بین ترامپ و پزشکیان بوده 
و ترامپ همچنان با روحیه اســتکباری و زیاده خواهی قصدش 
از همان ابتدا این اســت که پیش چشــم خبرنگاران و مردم دنیا 
رئیس جمهور ما را تحقیر کند و نتیجه دلخواهش را بگیرد. حالا 
تصور کنید که پزشکیان برخلاف زلنسکی که آنقدر نشست و این 
اراجیف را گوش داد تا به دســت و پا افتاد و در نهایت، با خفت از 
کاخ سفید بیرون رانده شد. پزشکیان که از گفت وگوی منطقی و 
نتیجه بخش مأیوس شده است؛ بی آنکه در جواب ترامپ کلامی 
به زبان بیاورد، استوار و مقتدرانه بلند شود و بعد از نگاهی عمیق 
و معنادار از جنس نگاه عاقل اندرســفیه بــه ترامپ، با صلابت و 
شــجاعت میز مذاکره را ترک کند و از محل جلســه خارج شود و 
در اولین گفت وگو با رسانه ها اعلام کند که ترامپ شایسته حتی 
یــک جواب کوتاه هم نبود. و قضاوت درباره این دیدار را به مردم 

دنیا واگذار کند.
آیا در کنار همه تصورات تان می توانید این حقیقت را هم تصور 
کنید که این رفتار پزشکیان چگونه و بالاتر و موثرتر از هر اقدام از هر 
جنسی چه تبلیغاتی، چه سیاسی و چه نظامی می تواند حقانیت 
ایران و هوشــمندی و عقلانیت ایرانیــان را از یک طرف و بلاهت و 
جنون آغشــته به قدرت طلبی و زیاده خواهی سران آمریکا به ویژه 
شخص ترامپ را از ســوی دیگر به دنیا ثابت کند؛ همان کاری که 
اگر حتی زلنســکی که در مَثَل می تــوان او را یک آدمک در اختیار 
غربی ها دانســت، انجام داده بود، امروز به قهرمانی در دنیا تبدیل 

می شد و ترامپ هم رسواتر از همیشه...
بگذریم از اینکه چنانکه اشــاره شــد، نه ایــران و ایرانیان قابل 
کمترین مقایســه با اوکراین و ملت اوکراین هســتند و نه مســائل 
ما کمترین شــباهتی با اوکرایــن دارد و نه هرگــز رئیس جمهور ما 
کوچکترین همســانی با رئیس جمهور اوکراین دارد. مگر اینکه در 
این فقره آخری، برخی از اصلاح طلبــان با تندروها و پایِ داری ها 
هم عقیده باشــند و هوش و تندرســتی فرزندان ایران را دست کم 
گرفته و رئیس جمهور ایران را نیز ضعیف تر، ترسوتر و ناتوان تر از آن 
بدانند که بتواند از پس چنین دیداری با ترامپ برآید. دراین صورت، 
به نظرم اصلاح طلبانی از این دست که در حسن نیت آنها تردیدی 
نیســت، عمیقاً در اشتباهند و  اما جماعت پایِ داری ها یا این بار و 
تصادفاً در اشتباهند یا مثل همیشه با طرح چنین مطالبی اهداف 

و منویات دیگری را دنبال می کنند که والله اعلم.
اما هنوز جای این پرســش باقی اســت که شرافت را از چه 
کســی توقع دارید؟ مسلماً از ترامپ چنین توقعی نیست. اما 
از پزشــکیان حتماً چنین انتظاری هســت. و آیا مگر شرافت 
غیر از این است که اگر حال و هوای گفت وگو و فضای مذاکره 
منطقی نیست و ادامه آن می تواند به تکرار نتیجه و تجربه تلخ 
زلنســکی ختم شــود، این پزشکیان اســت که به جای اینکه 
بنشــیند و بشنود و تحقیر شــود و از محل مذاکره بیرون رانده 
شود، همان رفتار شجاعانه و افتخارآمیزی داشته باشد که ذکر 
آن رفت. به نظر نگارنده این ســطور، علی رغم همه انتقاداتی 
که به رئیس جمهور وارد است؛ اما در شرافت و ذکاوت ایشان و 
در هوشمندی و توانایی ایشان برای مواجهه مناسب و درخور 
رئیس جمهــور ملت بزرگ ایران با هر قدرت و ابرقدرتی، ترامپ 
یا بدتر از ترامپ و خروج ســرفرازانه از این مواجهه نباید تردید 
کــرد. بلکه با اطمینان می توان گفت هرگز نه در کاخ ســفید و 
نه هیچ جای دیگر هیچ کس نمی تواند با ایران و رئیس جمهور 
ایران تجربه زلنســکی را تکــرار کند. با کمال تأســف، بیانات 
ســخنگوی دولت ناخواســته این اطمینان را زیر سوال برده و 
به جای آن، تردید را القا می کند. شــاید بهتر باشــد هرکدام از 
دولتیان و به خصوص بانوی محترمه سخنگو اگر درصدد توجیه 
نفی مذاکره هستند، مانند خود رئیس جمهور به صراحت دلیل 
آن را بیان کنند و از طرح ســخنان میان مایه و دلایل بی پایه که 
اسباب تضعیف و تخریب رئیس جمهور و وهن ملت بزرگ ایران 

می شود، خودداری کنند.

اعتراض کردند، معیشــت مردم را دیدید و او را اســتیضاح کردید، گفتید ایشان 
صلاحیت ندارد، برود کنار. بعد دولت بیاید بگوید جای دیگر از ایشــان استفاده 
می کنیم.«  منان رئیسی گفت: »آقای همتی متهم ردیف اول افزایش نرخ ارز در 
چند ماه اخیر بوده است. من اگر کاره ای بودم غیر از نمایندگی و دستم می رسید، 
حتماً او را محاکمه می کردم. ایشان سفره مردم را کوچک کرده است. نمی گویم 
تعمدی سفره مردم را کوچک کرده اما شما وقتی مسئول می شوید، باید مسئولیت 
تدابیر و سیاست های خود را بپذیری آقای برادر. تو آمدی تعمداً نرخ ارز نیمایی 
را پلــه پله بالا بردی و گفتی می خواهم فاصله بین ارز نیمــا و بازار آزاد را کم کنم. 
نه تنها کم نشد، بلکه ارز آزاد رفت بالا و از عدد ۵۸ - ۵۹ هزار تومان رسید به ۹۴- 
۹۵ هزار تومان. این تورم ایجاد و ســفره مردم را کوچک می کند. ما هم به همین 
خاطر ایشان را کنار گذاشتیم. دشمنی شخصی که با ایشان نداریم.« او سپس 
در پاسخ به مجری که می خواست پاسخ سوال اصلی خود را بگیرد، گفت: »این 
موضوع را آقای عارف یا هر بزرگوار دیگری مطرح کنند، اختیار با خودشان است 
اما به نظر من  دهن کجی به مجلس و مردم است. وقتی مردم اینقدر خوشحالند 
و از ما تشکر می کنند. بروید کف کوچه و خیابان نظر مردم را بپرسید. اینکه شما 
نیرویی را جای دیگر پستی برایش تعریف کنید، من اگر جای ایشان بودم انجام 
نمی دادم.« او در همین برنامه از استیضاح وزیر نیرو در صورت تداوم خاموشی ها 
صحبت کرد. سوال از وزیر راه توسط او به ثبت رسید و محسن پاک نژاد وزیر نفت 
نیز توسط او روز گذشته به مجلس رفت. تمام این ها حق نمایندگان مجلس است 
اما شائبه سیاسی بودن اقدامات تیم جلیلی در مجلس و استفاده از ظرفیت های 

صداوسیما به عنوان تکمیل کننده این اقدامات هنوز به قوت خود باقی  است. 
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